
 1 

Protokół Nr LI/09 
z sesji Rady Miejskiej 

w dniu 30 grudnia 2009 r. 
 

Miejsce obrad: Bystrzyca Kł., ul. Sienkiewicza 6, sala posiedzeń nr 80. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej - Bronisław Patynko o godz. 1000 otworzył obrady 
pięćdziesiątej pierwszej po wyborach, a zarazem piętnastej w tym roku - sesji i po 
powitaniu radnych oraz zaproszonych gości oznajmił, iż zgodnie z podpisaną listą 
obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 21 radnych, co wobec ustawowego 
składu rady wynoszącego 21 osób, stanowi quorum niezbędne do podejmowania 
prawomocnych uchwał.  

Listy obecności - stanowią załącznik Nr 1 
 
Proponowany porządek dzienny obrad przesłany radnym przedstawiał się 
następująco:  
 1. Otwarcie obrad. 
 2. Powołanie sekretarza sesji. 
 3. Informacja o działalności Straży Miejskiej. 
 4. Podjęcie uchwał w sprawach: 
    1/ zmian w budżecie gminy na rok 2009; 
    2/ umorzenia pożyczki dla Zarządu Budynków Komunalnych; 
    3/ w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają wraz z upływem roku  
       budżetowego 2009 
    4/ w sprawie dopłaty do ceny wody dostarczanej i odbieranej  za pośrednictwem    
        zbiorowego systemu zaopatrzenia w wodę  oraz odbioru ścieków  
    5/ ustalenia górnych stawek za usługi odbierania odpadów komunalnych oraz  
        opróżnianie zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych; 
    6/ regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Bystrzyca Kłodzka; 
    7/ przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Gorzanów; 
    8/ przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Wilkanów; 
    9/ przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Pławnica; 
   10/ zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Wilkanów na lata 2007 – 2016; 
   11/ zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Pławnica na lata 2007 – 2016; 
   12/ o zmianie uchwały w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami  
         stanowiącymi własność Gminy Bystrzyca Kłodzka. 
  5. Informacje Burmistrza. 
  6. Zapytania radnych. 
  7. Informacje Przewodniczącego Rady. 
  8. Sprawy różne i wolne wnioski. 
  9. Zamknięcie obrad.    
 
Przewodniczący poinformował, że podczas głosowania podniesione ręce liczone będą 
przez wiceprzewodniczącego rady - p. Andrzeja Wziątka.   
Zapytał czy Państwo radni lub Pani Burmistrz mają uwagi, bądź zgłaszają dodatkowe 
propozycje do proponowanego porządku dziennego? 
Renata Surma - Burmistrz - zgłosiła wniosek o wykreślenie z dzisiejszego porządku obrad 
projektu uchwały, dotyczącego umorzenia pożyczki dla Zarządu Budynków Komunalnych. 
W związku z tym, że są odpowiednie zmiany naniesione do projektu uchwały w sprawie 
zmian w budżecie gminy, prosi o wycofanie ww. projektu uchwały. Uzasadnia, że jeśli 
zostałaby umorzona pożyczka /dla ZBK/, ZBK musiałby odprowadzić podatek do Urzędu 
Skarbowego z tego tytułu w wysokości ponad 90 tys. zł. 
     Nie było więcej propozycji do zaproponowanego porządku dziennego - 
Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek p. Burmistrz.  
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- Rada w obecności 21 radnych, w głosowaniu jawnym, 20 głosami za, jednogłośnie 
przyjęła wniosek o wykreślenie z dzisiejszego porządku obrad projektu uchwały 
dotyczącego umorzenia pożyczki dla Zarządu Budynków Komunalnych.  
   W związku z tym, że nie było więcej propozycji do porządku dziennego - 
Przewodniczący poinformował też, że realizacja porządku dziennego będzie prowadzona 
zgodnie z przesłanym zawiadomieniem na dzisiejszą sesję wraz z przyjętą poprawką.  
    
Ad 2. 
Przewodniczący przystąpił do realizacji punktu dotyczącego „Powołania sekretarza sesji”. 
     Poinformował, że zgodnie z przyjętym wnioskiem na sesji w dniu 29 grudnia 2006 r. 
obowiązki sekretarza są pełnione przez radnych według kolejności alfabetycznej.  
       Jak już wcześniej wspomniał, na bieżącej sesji ta godność przypada radnemu 
Aleksandrowi Czaprowskiemu. . 
   Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o wybór sekretarza sesji w osobie 
radnego Aleksandra Czaprowskiego.  
    Rada w obecności 21 radnych, w głosowaniu jawnym, 20 głosami za, przy  
1 wstrzymującym się wniosek przyjęła.  
 
Ad 3.  
Przewodniczący przystąpił do realizacji punktu dotyczącego „Informacja o działalności 
Straży Miejskiej”. 
Józef Haas - Komendant Straży Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej -  przedstawił 
Sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej  
za okres od 1 stycznia 2009 do 15 grudnia 2009 r. W okresie sprawozdawczym, zgodnie  
z porozumieniem o współpracy z Policją odbyto 185 wspólnych patroli, oraz podjętych 
zostało 484 wspólnych interwencji i 271 własnych interwencji na terenie miasta i gminy. 
Interwencje dotyczyły w szczególności: 
- 14 osób doprowadzono do izby wytrzeźwień lub miejsca zamieszkania, 
- osób przekazano pod opiekę lekarzowi karetki pogotowia, 
- ujawniono 12 przestępstw, które dotyczyły posiadania narkotyków oraz nietrzeźwych  
  kierujących 
- odnaleziono 2 osoby zaginione, 
- ujęto osobę, która chciała popełnić samobójstwo, 
- wraz z funkcjonariuszami policji ujęto 3 osoby poszukiwane 
- dziewięciokrotnie zabezpieczano wypadki drogowe 
- 15 razy udzielano asysty kasjerce Urzędu Miasta i Gminy, 
- na terenie miasta ujawniono 4 wraki samochodów, których stan wskazywał, iż są nie   
  używane, 
- zabezpieczano miejsce, w którym ujawniono kradzione samochody, 
- ujęto dwóch sprawców kradzieży, 
- ujawniono nielegalny pobór prądu, 
- na terenie Zespołu Szkół Ogólnokształcących przy ul. Sempołowskiej schwytano jelonka,  
  którego wywieziono do lasu w okolicach Wyszek, 
- zabezpieczano ul. Siemiradzkiego gdzie obsypała się ziemia, oraz ul. Podmiejską gdzie   
  Straż Pożarna usuwała tynk z Bramy Wodnej 
- udzielono pomocy przy zaopatrzeniu i przewiezieniu osoby rannej do szpitala w Polanicy  
  Zdrój 
      Ponadto udzielono ogółem 360 pouczeń, z czego: 
- 8 za wykroczenia przeciwko porządkowi i spokojowi publicznemu, 
- 26 za wykroczenie przeciwko bezpieczeństwu osób i mienia, 
- 208 za wykroczenia przeciwko bezpieczeństwu i porządkowi w komunikacji, 
- 5 za wykroczenia przeciwko zdrowiu 
- 7 za wykroczenia przeciwko obyczajności publicznej, 
- 16 za wykroczenia przeciwko urządzeniom użytku publicznego, 
- 39 za naruszenie przepisów ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu  
     alkoholizmowi, 
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- 17 za naruszenie przepisów ustawy o ochronie zdrowia przed następstwami 
     używania tytoniu i wyrobów tytoniowych. 
- 34 za naruszenie postanowień ustawy o utrzymaniu porządku i czystości w gminach. 
        Nałożono ogółem 189 mandatów karnych na kwotę 16 460 zł, z czego: 
- 6 za wykroczenia przeciwko porządkowi i spokojowi publicznemu 
- 8 za wykroczenia przeciwko bezpieczeństwu osób i mienia 
- 59 za wykroczenia przeciwko bezpieczeństwu i porządkowi w komunikacji, 
- 2 za wykroczenie przeciwko zdrowiu, 
- 7 za wykroczenia przeciwko obyczajności publicznej, 
- 43 za wykroczenia przeciwko urządzeniom użytku publicznego, 
- 50 za naruszenie przepisów ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu   
     alkoholizmowi, 
- 10 za naruszenie postanowień ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, 
- 4 za naruszenie przepisów ustawy o ochronie zdrowia przed następstwami używania  
    tytoniu i wyrobów tytoniowych. 
      Skierowano ogółem 43 wnioski o ukaranie do Sądu Grodzkiego w Kłodzku z czego: 
- 2 za wykroczenia przeciwko porządkowi i spokojowi publicznemu 
- 3 za wykroczenia przeciwko bezpieczeństwu osób i mienia 
- 4 za wykroczenia przeciwko bezpieczeństwu i porządkowi komunikacji 
- 2 za wykroczenia przeciwko obyczajności publicznej 
- 1 za wykroczenia przeciwko urządzeniom użytku publicznego 
- 28 za naruszenie przepisów ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu  
       alkoholizmowi 
- 3 za naruszenie przepisów ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. 
      Zabezpieczaliśmy imprezy kulturalne takie jak: 
- przemarsz Straży Pożarnej ulicami miasta ( obchody Dnia Św. Floriana),  
- festynu z okazji Dni Długopola Zdrój, 
- przemarsz procesji na Boże Ciało,  
- odpust na Marii Śnieżnej, 
- mecz w Wilkanowie. 
- bieg górski w Międzygórzu festyn z okazji zakończenia lata 
- wyścig rowerowy „Pasterskie Skały" 
     Przy dobrej współpracy z komórkami organizacyjnymi U. M. i G., OPS oraz ZBK i ZUK - 
u  w Bystrzycy Kł. braliśmy udział w wielu wizjach lokalnych na terenie miasta i Gminy. 
    Udzieliliśmy asysty przy dwóch eksmisjach oraz przyczyniliśmy się do usunięcia kilku 
dzikich wysypisk śmieci.  
Na prośbę ZUK-u sprawdzono umowy na wywóz nieczystości stałych. 
      Podczas czerwcowej powodzi braliśmy udział w akcji ratowniczej na terenie naszej 
gminy, a następnie w szacowaniu strat popowodziowych. 
     Od początku 2009 r. funkcjonariusze schwytali osiem psów, które umieszczono w 
kojcach przy ul. Zamenhofa. Pięć z nich trafiło do schroniska, zaś trzem udało się znaleźć 
nowych właścicieli.  
Dodaje, że w interwencjach wpisane są tylko te najważniejsze, a w sumie interwencji 
własnych było 271, które są udokumentowane w siedzibie Straży Miejskiej.  
Poinformował, że w ostatnim czasie wiele się mówi o znowelizowanej ustawy o Strażach 
Miejskich i w związku z tym przytoczył najważniejsze zmiany, które nastąpiły w tej ustawie.  
Przewodniczący - poinformował, że Straż Miejska była objęta kontrolą Komendy 
Wojewódzkiej Policji we Wrocławiu i protokół z przeprowadzonej kontroli jest do wglądu w 
Biurze Rady Miejskiej. Podsumowując mówi, że żadnych uchybień podczas kontroli nie 
stwierdzono.  
Andrzej Wziątek - radny - pyta, ilu jest pracowników Straży Miejskiej.  
Józef Haas - mówi, że stan etatowy na dzień dzisiejszy wynosi dwie osoby. Jest też 
ogłoszony nabór na jeszcze jednego pracownika, aby utrzymać stan sprzed miesiąca, 
czyli będzie trzech pracowników Straży Miejskiej.  
Adam Jaśnikowski - radny - pyta na temat monitoringu, czy jest on pomocny w pracy  
i jak długo są przetrzymywane nagrania z kamer.  
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Józef Haas - poinformował, że monitoring jest obsługiwany przez pracownicę, która jest 
zatrudniona w siedzibie Straży Miejskiej i jest on pomocny, bo już kilkakrotnie zwracała się 
do nich Policja o udostępnienie filmu w związku z popełnionym wykroczeniem, czy 
przestępstwem i wie, że kilka razy udało się ustalić osoby, które dokonały te wykroczenia. 
Dodał też, że planowane jest przeniesienie siedziby Straży Miejskiej do budynku stacji 
PKP, gdzie również jest zrobiony monitoring, który jego zdaniem będzie pomocny przy 
ochronie nawet samego dworca PKP.  
Renata Surma - Burmistrz - wypowiadając się odnośnie monitoringu mówi, że na 
początku były to tylko 3 kamery, które ściśle obejmowały Centrum Staromiejskiej Dzielnicy 
w Bystrzycy Kłodzkiej. Natomiast tak jak wspomniał p. komendant, będzie również 
monitorowana stacja PKP. Dodatkowo również zostaną zamontowane kamery przy  
ul. Wojska Polskiego wzdłuż skweru i na murach kościelnych. W budżecie na rok 2010, 
który został przyjęty, jest kwota 50 tys. zł na dalszy monitoring, z czego jest już 
przygotowywany wniosek, aby pozyskać dodatkowe 100 tys. zł. Jest propozycja  
zamontowania kamery przy zbiegu ul. Kościelnej i ul. Starobystrzyckiej, aby skierować ją 
na kościół, gdyż kilka dni przed Świętami Bożego Narodzenia miała miejsce przykra 
sytuacja. Sukcesywnie też chce rozszerzać monitoring na dalszą część miasta. Oprócz 
tego wie, że lokalnie są monitorowane inne obiekty, chociażby obiekt Orlika, szkoły itd.  
 
Ad 4.  
1. Przewodniczący przystąpił do realizacji punktu „Podjęcie uchwał” i poprosił Panią 
Burmistrz o informację dotyczącą pierwszego projektu uchwały. 
1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt uchwały Rady Miejskiej  
w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2009. 
Poinformowała, że budżet po proponowanych zmianach będzie wynosił: 
- Plan dochodów:    48 084 079,40 zł, 
- Plan wydatków:     48 673 346,40 zł, 
- Niedobór-deficyt:     4 589 267,00 zł, 
- Plan przychodów:    7 018 359,00 zł, 
- Plan rozchodów:      2 429 092,00 zł. 
      I. Proponowane zmiany po stronie dochodów są wynikiem: 
1. Zwiększenia planu w wysokości 31 759,00 zł. w części oświatowej subwencji ogólnej, 
zgodnie z otrzymanym pismem z Ministerstwa Finansów, znak ST5/4822/41g/BKU/09  
z dnia 25 listopada 2009 r., z przeznaczeniem na dofinansowanie wydatków związanych  
z przeprowadzeniem remontów bieżących w obiektach oświatowych. 
2. Zwiększenia planu w wysokości 111 633,00 zł., tytułem przejęcia niewykorzystanych 
środków z wydatków niewygasających, dotyczących prowizji od wniosku oraz 
zabezpieczenia projektu „Modernizacja zintegrowanego ochronnego systemu Orlickich  
i Bystrzyckich Gór”. 
3. Zwiększenia planu w wysokości 40 000,00 zł., tytułem otrzymanego dofinansowania  
z Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej do zadania: Prace społecznie użyteczne oraz 
roboty publiczne na rzecz budownictwa socjalnego, zgodnie z podpisanym aneksem do 
umowy nr AFPWS/PSU-BS/2009. 
4. Realizacji zmian zgłaszanych przez Wydziały UMiG w Bystrzycy Kłodzkiej celem 
urealnienia planu wydatków. 
5. Realizacji zmian zgłaszanych przez jednostki organizacyjne Gminy Bystrzyca Kłodzka 
celem urealnienia planu wydatków. 
    II. Proponowane zmiany po stronie wydatków są wynikiem: 
1. Zmniejszenia planu dochodów. 
2. Zwiększenia planu przychodów i rozchodów. 
3. Realizacji zmian zgłaszanych przez Wydziały UMiG w Bystrzycy Kłodzkiej celem 
urealnienia planu wydatków. 
4. Realizacji zmian zgłaszanych przez jednostki organizacyjne Gminy Bystrzyca Kłodzka 
celem urealnienia planu wydatków. 
    III. Proponowane zmiany po stronie przychodów i rozchodów są wynikiem: 
1. Spłaty pożyczki przez Zarząd Budynków Komunalnych w Bystrzycy Kłodzkiej,  
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w wysokości 470 000,00 zł. 
2. Udzielenia pożyczki długoterminowej dla Zakładu Opieki Zdrowotnej w Bystrzycy 
Kłodzkiej, w wysokości 300 000,00 zł.  
2/ Teresa Słowińska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że 
komisja na posiedzeniu w dniu 30 grudnia 2009 r. zaopiniowała pozytywnie projekt chwały 
Rady Miejskiej w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2009.  
     W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały.  
     Rada w obecności 21 radnych, w głosowaniu jawnym, 19 głosami za, przy 2 
wstrzymujących się podjęła: 

Uchwałę Nr LI/441/09 
w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2009 

- stanowiącą załącznik nr 2 
 
2. Przewodniczący przystąpił do realizacji następnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
i poprosił Panią Burmistrz o informację dotyczącą tego tematu. 
1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie 
ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają wraz z upływem roku budżetowego 2009. 
     Biorąc pod uwagę terminy realizacji opracowania dokumentacji zadań, realizację 
zadań, możliwe terminy odbiorów zadań przez wyspecjalizowane komisje, usunięcie 
stwierdzonych usterek, wnioskuje się o utworzenie wydatków niewygasających z upływem 
2009 roku, w kwocie 434 694 złotych.  
Następnie Pani Burmistrz wymieniła zadania, na które będą przeznaczone wydatki 
niewygasajace.  
      Szczegóły wydatków niewygasających w 2009 roku są przedstawione w załączniku  
nr 1 do projektu uchwały.  
2/ Teresa Słowińska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że 
komisja na posiedzeniu w dniu 30 grudnia 2009 r. zaopiniowała pozytywnie projekt chwały 
Rady Miejskiej w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają wraz z upływem 
roku budżetowego 2009. 
    W związku z tym, że nie było głosów w dyskusji ze strony radnych, Przewodniczący 
przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały. 
    Rada w obecności 19 radnych, w głosowaniu jawnym, 18 głosami za, przy 1 
wstrzymującym się podjęła: 

Uchwałę Nr L/442/09 
w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają  

wraz z upływem roku budżetowego 2009 
- stanowiącą załącznik nr 3 

 
3. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
i poprosił Panią Burmistrz o informację dotyczącą tego tematu . 
1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie 
dopłaty do ceny wody dostarczanej i odbieranej  za pośrednictwem zbiorowego systemu 
zaopatrzenia w wodę  oraz odbioru ścieków. Poinformowała, że w związku z tym, że 
proponowane stawki za wodę i ścieki przez Zakład Wodociągów i Kanalizacji są dosyć 
drastyczne dla wszystkich odbiorców, dlatego też została zaproponowana kwota  
w budżecie gminy na rok 2010, aby dopłacić do gospodarstw domowych, do 1 m3 wody, 
jak również do 1 m3 ścieków. Jeśli chodzi o wodę, proponowana kwota dopłaty wynosi 
0,23 zł do 1 m3, a do ścieków – 1,50 zł. Podwyżki spowodowane są urealnieniem kwoty za 
wodę i ścieki, chociażby z tego powodu, że ZWiK nie jest to już zakładem budżetowym, 
tylko spółką prawa handlowego. Zakład budżetowy został z tego powodu przekształcony w 
spółkę prawa handlowego, gdyż czekają nas inwestycje dotyczące zwiększenia długości 
sieci kanalizacyjnej, dlatego, aby od 2015 nie płacić ogromnych kar za to, że aglomeracja, 
którą ustanowił nam Wojewoda, nie jest skanalizowana. To właśnie spółka realizując 
inwestycje, może odliczyć sobie 22% podatek VAT, a tego nie może zrobić gmina, dlatego 
też spółka będzie występowała o to, aby została im udzielona pożyczka, czy kredyt. Poza 



 6 

tym spółka musi tez przed bankami wykazać się płynnością finansową. Tak więc to 
wszystko jest powiązane ze sobą. Prosi też Prezes ZWiK-u Panią Barbarę Konieczną-
Morawę, żeby przytoczyła informacje, jakie są kwoty za wodę i ścieki w innych gminach, 
tam gdzie Zakład Wodociągów, jest zakładem zajmującym się gospodarką wodną  
i ściekową, jakie są proponowane stawki w innych ościennych gminach tam, gdzie są 
spółki prawa handlowego, jak również informacje o tym, na jakiej podstawie zostały 
wyliczone właśnie takie stawki za wodę i ścieki. Dodała też, że informacja, która została 
przekazana w Biuletynie Bystrzyckim dla osób, które faktycznie nie są zorientowane, nie 
jest czytelna i w związku z tym zostanie ta informacja poszerzona w następnym numerze 
Biuletynu. Właśnie na posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów była informacja, że 
niektórzy mieszkańcy sumują wszystkie kwoty, które są tam zapisane, a nic się nie 
zmieniło, jeśli chodzi o naliczanie wody, czyli mieszkaniec płaci za 1m3 wody, za 1m3 
ścieków, oraz opłatę abonamentową i ewentualnie odczyt. Te wszystkie pozostałe 
informacje, które są zawarte, są wtedy naliczane, kiedy faktycznie są odpowiednie 
urządzenia, a jeśli ich nie ma, to nie są naliczane.  
2/ Przewodniczący - poinformował też, że w dniu dzisiejszym do Biura Rady wpłynęły 
pisma i odczytał je: 
- od Zarządów Wspólnot przy Osiedlu Szkolnym 7, 8, 9, 12 w Bystrzycy Kłodzkiej, które to 
w dniu 29 grudnia br. o godz. 12:00 przeprowadziły zebranie w celu przekazania informacji 
o planowanych podwyżkach opłat za dostawę ciepła, dostawę wody  
i oprowadzania ścieków. Przedstawiciele zarządów jednomyślnie i stanowczo wyraziły 
negatywne opinie w tej sprawie. Uważają, że dostawa wody na terenie Bystrzycy Kłodzkiej 
nie wymaga dodatkowego oczyszczania, czy filtrowania, a jedynie jest uzdatniana przez 
dozowanie podchlorynu. Proszą o uzasadnienie konieczności wprowadzenia tak 
drastycznej podwyżki.   
- od Pana Wiesława Czermaka, który pisze w imieniu mieszkańców Bystrzycy Kłodzkiej, 
wyrażając sprzeciw i protest przeciwko drastycznym podwyżkom cez wody i nie tylko. 
Uzasadnia to tym, że większość mieszkańców żyje z głodowych emerytów, czy zasiłków, 
dlatego uważa, że przy ustaleniu jakichkolwiek podwyżek należy brać ten fakt pod uwagę.  
3/ Marta Konieczna-Morawa - Prezes Zakładu Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. - 
poinformowała, że podwyżka cen za wodę i ścieki wzięła się przede wszystkim z kalkulacji 
faktycznych kosztów, jakie ponosi spółka w czasie eksploatacji. Trudno jest porównywać 
ZWiK w Bystrzycy Kłodzkiej do ZWiK-u we Wrocławiu, czy w Kłodzku, ponieważ struktura 
jest zupełnie inna. W tamtych zakładach mamy tylko jeden wodociąg i jedną miejscowość, 
bez względu na to, czy ona jest duża, czy mała - wodociąg bądź kanał jest zwarty i krótki. 
Jeśli chodzi o Bystrzycę Kłodzką, mamy 13 małych, lokalnych wodociągów, które trzeba 
dozorować, do których trzeba pojechać codziennie i sprawdzić, jak to wygląda. Dodaje 
też, że są to stare wodociągi, dawno niedoinwestowanie – wybudowane i pozostawione 
same sobie. W ostatnich czasach nie było żadnych inwestycji na sieciach, a jedynie 
dobudowano część kanalizacji na terenie Bystrzycy Kłodzkiej. Jeśli chodzi o spółkę, to 
kalkulując opłaty za wodę i ścieki musi brać pod uwagę 3 akty prawne, na podstawie 
których ta taryfa powstaje. Pierwszy akt prawny, to jest nic innego, jak kodeks spółek 
handlowych, który mówi, że tak naprawdę istotą działania spółki jest przynoszenie zysku. 
W przypadku Zakładu Wodociągów i Kanalizacji tego zysku nie ma, bo musi dbać  
o interes odbiorów, ale absolutnie nie może uzyskiwać straty i w związku z tym kalkuluje 
się w taki sposób, aby bilans nie był poniżej zera – żeby tego zysku generalnie nie było, 
ale żeby nie było też strat. Drugi przepis, to jest ustawa o zbiorowym zaopatrzeniu  
w wodę, która obliguje ZWiK do stosowania rozporządzenia Ministra Budownictwa 
(taryfowego). W tym rozporządzeniu jest zawarte to, co należy wziąć pod uwagę ustalając 
cenę za wodę i ścieki - każda złotówka wydana na eksploatację, na każde odnowienie, na 
każdą cząstkę działalności ZWiK-u, musi być skalkulowana. Kolejnym aktem prawnym są 
prawidła rachunkowości i księgowości. Podstawowym kosztem ZWiK-u, jest koszt 
amortyzacji (170 tys. zł miesięcznie), następnie koszt podatku wpłacanego do gminy (87 
tys. zł miesięcznie), koszty płac (90 tys. zł) i resztę to są koszty bieżącej eksploatacji.  
    Odnosząc się do jednego z odczytanych pism przez p. Przewodniczącego, gdzie była 
mowa o napływie grawitacyjnym i że woda płynie z gór – mówi, że oczywiście tak jest, ale 
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mamy też ujęcie na ul. Strażackiej tzw. rezerwa, która przy naszym stanie sieci, jest cały 
czas eksploatowana. Mamy też dwie studnie, które są naprzeciw zbiorników – na łąkach 
niedaleko Osiedla Szkolnego i są one regularnie eksploatowane. Zakupiono w tym roku 
dwa duże agregaty pompowe i gdyby ich nie było – Bystrzyca nie miałaby wody - tak więc 
są to ogromne koszty energii.  
     Jeśli chodzi o ścieki, a uważa, że to jest najbardziej nurtujący temat, to mówi, że 
musimy dążyć do tego, aby rozbudować maksymalnie sieć kanalizacyjną, czyli 
skanalizować wszystkie te nasze okoliczne miejscowości, żeby dociążyć naszą 
oczyszczalnię, aby pracowała na 100% swojej wydajności. Oczyszczalnia jest 
niedociążona i możemy przyjąć jeszcze przynajmniej dwukrotną ilość ścieków, którą 
mamy teraz i w związku z tym w momencie, kiedy ją dociążymy, opłaty za ścieki będą 
znacznie niższe, ponieważ ZWiK będzie pracował tymi samymi urządzeniami, tymi 
samymi ludźmi, ale na dłuższej sieci kanalizacyjnej, czyli koszty będą rozbite na większą 
ilość mieszkańców.  
   Co do informacji zamieszczonej w Biuletynie mówi, że może faktycznie była ona dla 
niektórych mieszkańców mało zrozumiała w związku z tym poprawi tą informację i wyjaśni. 
Nie ma absolutnie czegoś takiego, że opłata za 1m3 wody i ścieków będzie wynosiła 
powyżej 20 zł, bo nie stosuje się podwójnej opłaty abonamentowej, czyli jeśli ktoś pobiera 
wodę i jest indywidualnym odbiorcą ZWiK-u, ma podpisaną umowę ze ZWiK-iem na 
wodomierz główny, to stawka opłaty abonamentowej będzie liczona dla niego w kwocie  
3 zł + VAT, czyli 3,21 zł, natomiast gdy odbiorca mieszka w budynku wielolokalowym  
i rozlicza się np. z podlicznika, to stawka opłaty abonamentowa będzie wynosiła 4 zł plus 
VAT i absolutnie nie sumuje się jednej opłaty abonamentowej i drugiej, gdyż jest jedna 
umowa i jedna opłata abonamentowa. Podano taką informacje do Biuletynu dlatego, że 
przede wszystkim struktura opłat nie zmieniła się i nigdy nie było tak, że sumowało się 
opłaty abonamentowe. Sugerowano się tu tym, że pewnych rzeczy nie trzeba powtarzać  
i umieszczono to w takiej formie, natomiast ta informacja zostanie poszerzona i zostanie 
dokładnie wyjaśnione mieszkańcom oraz dostarczona bezpośrednio do domów, jak 
również poprawiona w następnym numerze Biuletynu.  
    Odnośnie porównywania naszych cen z cenami naszych ościennych gmin, to właściwie 
aby porównywać nasz ZWiK z każdym innym zakładem prowadzącym taką samą 
działalność, to trzeba byłoby znaleźć zakład, który ma 13 małych, lokalnych wodociągów 
bądź podobnych i w takim a nie innych wieku. Podaje przykład, że chociażby Zakład 
Wodociągów i Kanalizacji w Nowej Rudzie (też spółka prawa handlowego) wprowadził 
opłaty abonamentowe w wysokości nie 3, czy 4 zł, ale od 16 do 170 zł w zależności od 
ilości podliczników, czego w naszej gminie się nie stosuje. Tak więc zaznacza, że taryfa za 
wodę i ścieki jest urealnieniem kosztów, które ponosi spółka i nie ma a tej taryfie nic,  
co byłoby nie związane z działalnością ZWiK-u. Zaznacza, że pracowników ZWiK-u jest 
przede wszystkim mało - ma tylko ośmiu pracowników na sieci, a mimo wszystko sieć jest 
dozorowana. W miarę możliwości starają się zachować ciągłość dostaw wody, oraz 
reagują na każde zgłoszenie awarii. Baza sprzętowa, jaką posiada ZWiK, to jest 26-letnie 
WUKO, które lada chwila przestanie jeździć, w związku z tym bardzo są potrzebne 
inwestycje sprzętowe, żeby zapewnić komfort, żeby te nasze ścieki nie wylewały się ze 
studzienek, kiedy jest w niej zator. Zaznacza, że zgodnie z dyrektywą Unii Europejskiej 31 
grudnia 2015 roku, jeśli aglomeracje tej wielkości, co Bystrzyca nie będą miały zbiorczego 
systemu kanalizacji, który będzie odprowadzał większość ścieków do  oczyszczalni 
ścieków, będziemy płacić podwyższone opłaty, czy kary. To nie są nasze przepisy, tylko 
przepisy nałożone przez Unię Europejską. Tak więc musimy rozwiązać sytuację ściekową 
na terenie gminy i zrobić wszystko w tym kierunku.  
4/ Teresa Słowińska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że 
komisja na posiedzeniu w dniu 30 grudnia 2009 r. zaopiniowała pozytywnie projekt 
uchwały Rady Miejskiej w sprawie dopłaty do ceny wody dostarczanej i odbieranej  za 
pośrednictwem zbiorowego systemu zaopatrzenia w wodę  oraz odbioru ścieków.  
5/ Jan Szkwarek - radny - mówi, że będzie głosował przeciwko tej uchwale, ponieważ 
uważa, że mieszkańcy, którzy pobierają wodę z sieci wodociągowej, jak również 
odprowadzają ścieki, powinni za to zapłacić. Pyta, kto dopłaci tym mieszkańcom, którzy 
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nie mają sieci wodociągowej, a muszą również wywozić ścieki z szamb (na dzień 
dzisiejszy wywiezienie jednej beczki ścieków wynosi 180 zł, a po podwyżce ścieków na 
pewno ta opłata wzrośnie). Co do ceny wody, skąd się to wzięło, to zapyta Pani Prezes  
w pracy, bo faktycznie te informacje, które zostały zamieszczone w Biuletynie są dla niego 
mało czytelne.  
6/ Renata Surma - Burmistrz - potwierdza, że w miejscowościach wiejskich tam, gdzie nie 
ma ani wodociągu, ani kanalizacji – osoby nie będą miały dopłaty, ale prosi zwrócić 
uwagę, że w większości są to studnie, gdzie się pobiera wodę bez jakichkolwiek opłat, 
poza opłatą za prąd, bo musi działać pompa, natomiast za wywóz ścieków powinny być 
przedstawiane faktury. Tak w większości przypadków się niestety nie dzieje, ale do końca 
2015 roku będzie musiało być to wyprostowane. Mówi też, że za chwilę będziemy 
omawiać równie kontrowersyjną uchwałę dotyczącą regulaminu utrzymania czystości  
i porządku na wsi i w mieście i zaznacza, że jest zróżnicowana opłata za śmieci dla 
mieszkańców wsi i miasta, tak więc uważa, że ta różnica zniweluje mieszkańcom wsi to, 
że nie mają dopłat do wody i ścieków. 
7/ Marta Konieczna-Morawa - mówi, że odpowie dokładnie p. Szwarkowi na temat taryf, 
ale informuje też, że zaczęła szkolić swoich pracowników z ustawy o zbiorowym 
zaopatrzeniu w wodę i odprowadzaniu ścieków oraz z rozporządzenia taryfowego  
i faktycznie nie zostało to szkolenie jeszcze zakończone w związku z tym p. Szkwarek 
może być niedoinformowany.  
8/ Jan Szkwarek - radny - mówi, że tu na sesji pyta p. Prezes, jako radny, a nie jako 
pracownik ZWiK-u, ponieważ zaczepiają go mieszkańcy gminy i pytają, jak naprawdę jest 
z tymi podwyżkami za wodę i ścieki. Dodaje też, że dziś dopłacamy 580 tys. zł do wody  
i ścieków, ale oby to nie było tak, jak było z ZOZ-em, że gmina wzięła ZOZ „na swój 
garnuszek”. 
9/ Renata Surma - Burmistrz - informuje, że faktycznie te pieniądze idą do spółki, ale tutaj 
odciążamy budżety gospodarstw domowych i przez to właśnie, że spółka otrzyma w skali 
roku te 580 tys. zł, to o tyle mniej zapłacą nasi mieszkańcy.  
10/ Jan Szkwarek - radny - przypomina, że kilka lat temu, kiedy gmina brała szpital „na 
swój garnuszek” i Burmistrzem był wtedy p. Mieczysław Kamiński, który mówi, że szpital 
będzie kurą, która znosi złote jajka. Niestety tak się nie stało i do szpitala gmina dołożyła 
już 17 mln zł, więc nie wiadomo, jak będzie ze ZWiK-iem.  
11/ Mieczysław Kamiński - mieszkaniec Bystrzycy Kłodzkiej - wracając do poprzedniej 
uchwały porusza sprawę środków niewygasających na realizację inwestycji kolektora dla 
Międzygórza i stwierdza, że nie będziemy nic podłączać, ponieważ opóźnia się pewne 
inwestycje. Co do dopłaty do cen wody i ścieków mówi, że na tej sali półtora roku temu on  
i radny, były Burmistrz p. Krynicki protestowali, aby gmina nie przekształcała zakładu 
budżetowego w spółkę. Mówili o tym, że mieszkańcy ponoszą konsekwencje tego  
w postaci zwiększonych opłat. ale Pani Burmistrz tłumaczyła wtedy, że trzeba 
przekształcić ZWiK w spółkę, ponieważ inaczej nie pozyskamy środków z zewnątrz.  
Przypomina też, że jak on, czy p. Krynicki byli Burmistrzami, nie podnosili opłat za wodę 
dla mieszkańców.Jeśli chodzi o informacje zamieszczone w Biuletynie odnośnie cen za 
wodę, to uważa, że Biuletyn momentami sprawia wrażenie, że jest dezinformujący 
mieszkańców, nie wspominając już o zamieszczonym budżecie gminy na rok 2010.     
Zgłasza protest w imieniu swoim i Bystrzyckiego Forum Samorządowego odnośnie takich 
podwyżek cen.  
12/ Renata Surma - Burmistrz - mówi, że bardzo dużo rzeczy tu zostało powiedzianych 
przez p. Kamińskiego, które mijają się z prawdą. Jeśli chodzi o Biuletyn, to jest tam 
przedstawiony nie budżet, ale projekt budżetu, bo tego wymaga ustawa. Dziwi się                   
p. Kamińskiemu, że znając prawo, przedstawia właśnie tak mieszkańcom sprawę. 
Najpierw powinien być projekt budżetu, a dopiero potem, jeśli zostanie on przyjęty przez 
radę, będą przedstawione dochody i wydatki budżetowe, zadania inwestycyjne itd. tak 
więc taka jest procedura przedstawiania informacji. Prosi nie wprowadzać w błąd 
mieszkańców. Kolejna rzecz, to po to utworzono spółkę, żeby nie kto inny, a tylko spółka 
wykonywała inwestycje, które nas czekają. Prawdą nie jest również to, że spółką nic nie 
robi. Wszyscy zdajemy sobie sprawę, że wykonanie tylko dokumentacji, jest to czas 
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bardzo długi. W przypadku skanalizowania Długopola-Zdroju i Długopola Dolnego 
podpisano umowę w roku 2008 na wykonanie dokumentacji i zakładano, że  
w listopadzie br. spółka wystąpi o środki, ale niestety dopiero w listopadzie została 
zakończona dokumentacja i został złożony wniosek o pozwolenie na budowę. Następny 
nabór wniosków o środki na ten cel, jest dopiero w marcu 2010 roku. Tak więc nie jest tak, 
że spółka nie składa wniosków, tylko tak się złożyło, ze nie wszyscy mieszkańcy wyrazili 
zgodę, aby sieć kanalizacyjna przebiegała przez ich działki, stąd było przesunięcie  
w czasie. Zaznacza, ze to nie jest tak, ze „my” nie chcemy czegoś robić, ale po prostu są 
pewne przesłanki, że czas realizacji się przesunął. Powtarza też, że po to utworzono 
spółkę, aby dana inwestycja była tańsza o 22%, a uważa, że przy inwestycjach 
milionowych, jest to dość pokaźna kwota.  
    Jeśli chodzi o wysypisko śmieci, to wszyscy wiemy, że nie jest to problem, który ciągnie 
się od roku, od dwóch, czy od trzech. Ona również może zapytać dlaczego właśnie ona 
ma się zajmować tym problemem, dlaczego do tej pory nie zostało to rozwiązane? Uważa, 
że dzisiaj nie powinno się już takimi problemami zajmować, bo powinno to być dawno 
załatwione.  
13/ Wiesław Czermak - mieszkaniec Bystrzycy Kłodzkiej – zgłasza sprzeciw odnośnie 
podwyżek za wodę i ścieki, porównując ceny w ościennych gminach. Wspomina o małych 
dochodach  swoich oraz żony i pyta, jak ma żyć przy  takich podwyżkach, jakie są. Mówi, 
że jeśli radni przyjmą tą uchwałę i takie podwyżki zostaną zatwierdzone, to ściągnie NIK 
do ZWiK-u, aby sprawdzić, jak tu się w Bystrzycy rządzi i może wtedy przejmie tam rządy 
ktoś z Bystrzycy Kłodzkiej.  
14/ Renata Surma - Burmistrz - proponuje, aby właśnie poprosić radnych, żeby przyjęli tą 
uchwałę o dopłatach do cen wody i ścieków. Uważa, że p. Czermak nie powinien być 
przeciwko tej uchwale, a wręcz odwrotnie - aby te opłaty mieszkańcy mieli niższe. Dodaje 
też, że dla tych najuboższych ludzi są wypłacane dodatki mieszkaniowe, w których ujęte 
są również dopłaty do cen wody i ścieków, a takich rodzin jest ponad sześćset.  
15/ Ryszard Krząstek - radny - mówi, że jeśli chodzi o cenę wody, to do społeczeństwa  
w Biuletynie poszła jedna informacja, a radni w projekcie uchwały mają drugą, więc trzeba 
byłoby dokonać jakiegoś sprostowania, która cena jest właściwa.  
16/ Renata Surma - Burmistrz - zaznacza, że była już o tym mowa m.in. na posiedzeniu 
Komisji Budżetu i Finansów, iż w Biuletynie jest źle podana informacja, natomiast to, co 
jest zawarte w projekcie uchwały – jest poprawne.  
17/ Tadeusz Zamojski - mieszkaniec Bystrzycy Kłodzkiej - chciałby wiedzieć, którzy to 
radni, a było ich trzynastu, głosowali za podwyżką wody. Uważa też, że p. Prezes ZWiK-u 
podała mieszkańcom tylko suche fakty, a powinna zadać sobie trud i sprawdzić na swoim 
podwórku, jakie ma koszty, czy są one realne, ilu ma pracowników umysłowych, ilu ma 
pracowników fizycznych. Jak oni pracują, sam miał okazję zobaczyć, kiedy sześciu 
pracowników ZWiK-u było bez nadzoru, remontując przepompownię wody przy Osiedlu 
Szkolnym. Wypowiada się też odnośnie tego, że p. Burmistrz mówiła, iż będzie robiona 
droga do działek, czy boiska, a jest też inna droga, na której jest pełno dziur i którą 
przejeżdża duża ilość samochodów i nią nie ma kto się zająć.  Jest to droga pomiędzy 
rzeźnią a garażami, droga do tzw. Kobylarni, za którą ludzie zrobili sobie dzikie  wysypisko 
śmieci.  
18/ Renata Surma - Burmistrz – tłumaczy po raz kolejny, że trzynastu radnych głosowało 
za tym, żeby dopłacić do wody i ścieków. Natomiast jeśli chodzi o przedstawianie taryfy za 
wodę i ścieki, propozycja jest z Zakładu Wodociągów i Kanalizacji tu nikt, jeśli chodzi o 
radę, nie głosował za takimi stawkami. Odnośnie drogi, o której była mowa, czyli przy 
boisku Orlik, to była ona przedstawiana w środkach niewygasających, na co jest już 
podpisana umowa, ale nie zdążono w tym roku tego wykonać. Natomiast jeśli chodzi o te 
inne drogi, to będzie w następnym Biuletynie przekazane, które ulice, drogi, nie tylko  
w mieście, ale też w całej gminie – są proponowane do remontu w roku przyszłym.  
19/ Adam Popławski  - radny - zgłasza uwagę do p. Prezes ZWiK-u, gdyż w nowych 
cenach na zbiorowe zaopatrzenie w wodę oraz odprowadzanie ścieków wpisana jest 
treść, że zostanie podjęta przez Radę Miejską uchwała o dopłatach do cen wody  
i ścieków, tak więc uważa, że powinna być zawarta inna treść. 
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20/ Marta Konieczna-Morawa - poinformowała, że nie mieszka w Bystrzycy Kłodzkiej, ale 
się tu urodziła i mieszkała przez 12 lat, tak więc Bystrzyca i okolice są jej bardzo bliskie i 
nie skrzywdziłaby tego miasta, ale musi też dbać o interes Zakładu Wodociągów i 
Kanalizacji. Odnośnie pompowni, hydroforni, która znajduje się niedaleko Osiedla 
Szkolnego, to jest ona w części ZWiK-u, a w części jest działkowców. Faktycznie był tam 
robiony remont, a to tylko dlatego, że ta pompownia była w strasznym stanie  
i żeby nie angażować pracowników spółki, bo niestety nie mają na to czasu, 
zorganizowano to w ten sposób, że działkowcy sami zrobili remont, a ZWiK tylko 
partycypował w kosztach materiału, tak więc absolutnie nie byli to jej pracownicy. Jeśli 
natomiast widziano tam traktor, czy koparkę, to tylko dlatego, że trzeba było dowieść tam 
incydentalnie dowieść materiał. Prosi, aby też w tej sprawie porozmawiać z Prezesem 
Działek, który otrzymał od ZWiK-u pismo pochwalne, w którym podziękowano mu za to, że 
ZWiK nie musiał angażować własnych sił, a udało się wyremontować pompownie, która 
odstraszała swoim widokiem.  
21/ Tadeusz Zamojski - uważa, że p. Prezes tu skłamała, bo może pokazać palcem, kto 
wtedy pracował.  
22/ Wiesław Czermak - pyta, co z uzdrowiskiem, bo mówił o małych gospodarstwach,  
a przy takich cenach nikt nie będzie chciał przyjechać do Długopola-Zdroju, aby np. kąpać 
się w basenie. Porusza też temat inwestycji i kanalizacji Długopola-Zdroju.  
23/ Marta Konieczna-Morawa - Mówi, że do uzdrowiska też nikt nie przyjedzie, jeśli nie 
będzie tam kanalizacji, bo uzdrowisko zginie. Informuje też, że projekty, które były do tej 
pory robione, czyli kanalizacja dla Miedzygórza i Wilkanowa, oraz dla Długopola-Zdroju, 
robione były przez gminę, Jeśli chodzi o ZWiK, to na początku stycznia zostaną złożone 
dokumenty – projekt i wniosek na budowę dla modernizacji wodociągu w Długopolu-
Zdroju, gdzie będzie wymieniony wodociąg azbestowo-cementowy oraz będzie zasilona  
z innego kierunku ul. Leśna i te wyższe rejony w Długopolu-Zdroju. Ponadto ZWiK jest  
w trakcie realizacji dokumentacji na kanalizację sanitarną dla Starego Osiedla. Trwają też 
końcowe prace z dokumentacją kanalizacji ul. 1-go Sierpnia oraz ul. Leńskiego, co nie jest 
takie łatwe. W roku bieżącym ZWiK wydał na inwestycje 520 tys. zł  pomimo, że nie 
planowano tego wcześniej i były to inwestycje związane z bieżącymi sprawami np. ujęcie 
przy ul. Strażackiej zostało zaopatrzone w 2 agregaty pompowe. Bystrzyca Kłodzka była 
pozbawiona jakiejkolwiek rezerwy i zapasu wody. Przytacza sytuację, jaka miała miejsce 
w dzień Wigilii Bożego Narodzenia, gdzie było kilka awarii wody, a dzięki właśnie tym 
agregatom pompowym, mieszkańcy mogli mieć wodę w swoich domach.  
    Przypomina też, że jak przyszła do pracy, opowiadano jej dziwne opowieści na temat 
ujęcia głębinowego dla Długopola-Zdroju np. że ujęcie jest, tylko nie ma wody. Okazało 
się, że tak naprawdę oberwany był silnik i trzeba było naprawić agregat. To była wtedy 
dezinformacja, bo wszyscy mówili, że w Długopolu-Zdroju nie ma wody. Zdarza się, że są 
przerwy w dostawie wody, ale tak naprawdę jest zachwiana hydraulika całego układu, 
natomiast wodę mamy, tylko trzeba ją odpowiednio podać.  
24/ Aleksander Czaprowski - radny - wypowiada się na temat remontu hydroforni i mówi, 
ze to p. Zamojski skłamał, ponieważ po pierwsze nie ma z ZWiK-u sześciu ludzi, tylko 
czterech, a jedyny pracownik z Wodociągów Zakładu Wodociągów i Kanalizacji tam 
będący, to zaopatrzeniowiec, który przywiózł materiał.  
25/ Mieczysław Kamiński - komentując wypowiedź p. Burmistrz odnośnie tego, że jej 
poprzednicy nie zrobili pewnych rzeczy mówi, że nie zgadza się z tym. Mówi, że za jego 
kadencji przejęto Zakład Wodociągów i Kanalizacji z Kłodzka, podzielono i sprawnie to 
funkcjonowało, a także pilnowano, aby te ceny wody i ścieków były jak najniższe.  
W tamtych czasach zrobiono też ujęcie wody na  „Zamkowej Kopie”, ponieważ wody 
brakowało w Bystrzycy Kłodzkiej Na dzień dzisiejszy jest pełno wody i nie będzie nam 
brakowało przez 100 lat jeszcze. Za jego kadencji i kadencji p. Krynickiego zrobiono ujęcie 
wody w Gorzanowie, potem w Międzygórzu. Jeśli chodzi o omawiany projekt uchwały, to 
jest to jakaś pewna, drobna ulga dla mieszkańców, która nie rozwiązuje żadnego 
problemu naszych mieszkańców. Porusza też sprawę zadłużenia gminy oraz tego, że 
gmina przeznacza dla ZBK 470 tys. zł, a 500 tys. zł dla ZWiK-u. Mówi też, że nie 
przekonują go argumenty p. Prezes ZWiK-u, ponieważ uważa, że gdyby ZWiK był w 
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dalszym ciągu zakładem budżetowym – to Rada Miejska decydowałaby o ilości 
wynagrodzenia p. Prezes, o zarobkach pracowników, o realizowanych inwestycjach itd. 
26/ Renata Surma - Burmistrz - zaznacza, że p. Kamiński poruszył sprawę 
dofinansowania dla Zarządu Budynków Komunalnych, ale przypomina, że to nie ona 
udzielała pożyczki dla tego zakładu – ona chce wyprostować sprawę.  
          Pyta też, dlaczego na początku swojej kadencji musiała się zająć karą w wysokości 
 570 tys. zł, którą gmina musiała odprowadzić do Urzędu Marszałkowskiego, ponieważ 
oddając oczyszczalnię ścieków do użytku, ktoś nie dopełnił formalności. Tak więc uważa, 
że jeśli już sobie mówimy o różnych rzeczach, to mówmy o wszystkich sprawach. 
Natomiast zdaje sobie sprawę, że nadchodzi rok wyborczy i uznaje obecne podwyżki za 
bardzo trudny dla niej krok i nie robiłaby tego, ale podwyżki są nieuniknione. 
    Mówi też, że żaden z burmistrzów nigdy nie chciał podejmować decyzji o podwyżkach. 
Jeśli weźmiemy pod uwagę chociażby samą stawkę czynszową 0,80 zł za 1 m2  
i porównamy z innymi stawkami, to można zobaczyć przez ile lat nie było podwyżek. Ona 
nie mówi o podwyżkach, ale o urealnieniu tylko, czyli chociażby o sam wskaźnik inflacji. 
Uważa, że trzeba mieć odwagę robić pewne rzeczy, ale w zamian za to podejmować 
inwestycje i remonty. Nie ma czegoś takiego, że są proponowane tylko podwyżki, a nic się 
nie robi w zamian.  
27/ Eugeniusz Piskorz - mieszkaniec Bystrzycy Kłodzkiej - pyta, kiedy się zakończą 
podwyżki wody, gdyż w ubiegłym roku też je mieliśmy. Prosi zrozumieć ludzi, którzy nie 
mają pieniędzy i uważa, ze to się kiedyś źle skończy, gdyż społeczeństwo powie „nie”. 
Rozpatruje się tu tylko podwyżki wody, ale należy też wziąć pod uwagę takie sprawy, jak 
podwyżki ogrzewania, energii, artykułów żywnościowych itd. Zwracając się do radnych 
mówi, że nie mogą oni dopuszczać do podwyżek, jakie dotknęły mieszkańców Bystrzycy 
Kłodzkiej. Rozumie, że trzeba takie, czy inne inwestycje kontynuować, ale są sprawy 
zaniedbane i one się ciągną nie od roku, ale od dwudziestu lat, albo więcej. Główną 
inwestycję, którą zrobiono kiedyś, to doprowadzenie wody do tych  głównych zbiorników, 
ale później się o tym zapomniało, że to trzeba to przedłużyć, zwiększyć dopływ wody i 
odpływ ścieków. To jest logiczne, ale trzeba też pamiętać o społeczeństwie.  
28/ Bogdan Krynicki - radny - wypowiada się odnośnie wspomnianych przez  
p. Burmistrz podwyżkach czynszu i wyjaśnia, że nadal by nie podnosił czynszu, dopóki 
ZKB nie zostanie zreformowane. W tej sytuacji, w jakiej ZBK funkcjonuje, nie ma 
racjonalnych przesłanek, żeby podnosić czynsz tylko po to, żeby rekompensować 
wrastające koszty utrzymania ZBK. Połowa budynków jest już we wspólnotach i nie ma tu 
żadnej przesłanki, żeby to dalej tkwiło w ZBK. Powinna powstać spółka ZBK, jak ZWiK, 
czy ZUK, która zajmowałaby się rynkową sytuacją tych budynków. Tak więc zaznacza, że 
podnoszenie stawek bez modernizacji całego przedsięwzięcia, obojętnie, co by to nie było, 
jest zwykłym ekstensywnym sposobem wyjścia z rosnących kosztów. Sądzi, że  
p. Burmistrz też o tym wszystkim doskonale wie. Przypomina też, że w poprzedniej 
kadencji nie było woli politycznej, radni nie godzili się na to, by zracjonalizować 
funkcjonowanie tej struktury - udało się wyłączyć jedynie śmieci i jak wiemy, świetnie ta 
spółka sobie radzi.  
29/ Adam Popławski - radny - uważa, że wyniknęła dyskusja nie na temat.  Proponuje, 
aby zając się sprawą dopłaty do cen wody i ścieków.   
     W związku z tym, że nie było więcej uwag i głosów w dyskusji, Przewodniczący 
przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.  
     Rada w obecności 21 radnych, w głosowaniu jawnym, 20 głosami za, przy  
1 wstrzymującym się podjęła: 

Uchwałę Nr LI/443/09 
w sprawie dopłaty do ceny wody dostarczanej i odbieranej  za pośrednictwem 

zbiorowego systemu zaopatrzenia w wodę  oraz odbioru ścieków 
- stanowiącą załącznik nr 4 

 
 

4. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
i poprosił Panią Burmistrz o informację dotyczącą tego tematu. 
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1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie 
ustalenia górnych stawek za usługi odbierania odpadów komunalnych oraz        
opróżnianie zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 
Poinformowała, że art. 6 pkt 2 ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i 
porządku w gminach nakłada na Radę Gminy obowiązek określenia, w drodze uchwały 
górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi związane z 
odbiorem odpadów komunalnych oraz opróżnianiem i wywozem nieczystości płynnych. 
Propozycje stawek, które zawarte są w projekcie uchwały są wyliczone z proponowanego 
regulaminu.  
2/ Kazimierz Sołotwiński - Prezes Zakładu Usług Komunalnych - przypomina, że w roku 
ubiegłym proponowano podobną uchwałę, ale próba była nieudana i uchwała została 
uchylona przez Wojewodę, gdyż rozpisano się za bardzo. W tym roku natomiast  
w omawianych projekcie uchwały zostały zapisane tylko rzeczy, które miał na myśli 
ustawodawca. Projekt tej uchwały jest ściśle powiązany z projektem następnej uchwały  
w proponowanych porządku dziennym posiedzenia. Do tej pory, kiedy było własne 
wysypisko śmieci, można było cenę za śmieci dowolnie kształtować. Przypomina taż, że 
kiedy przyszedł tu do pracy, zaobserwował, że nieco dziwnie wykazywane są ilości śmieci, 
a z prostych wyliczeń, jakie mają gminy o podobnej gęstości zaludnienia (około 20 000 
mieszkańców) wychodziło to w granicach 20 - 25 ton. Czyli zaniżając ilość składowanych  
odpadów, płacono mniejszą opłatę, dzięki czemu mieszkańcy też mieli niższe ceny za 
odpady. Wraz z zamknięciem wysypiska niestety trzeba było urealnić cenę, gdyż cały 
strumień odpadów został skierowany do Polanicy, gdzie mierzono ilość odpadów  
i uiszczano opłatę. Polanica przyjazna była też naszej gminie, gdyż obciążała tylko za tzw. 
metry sześcienne, czyli od pojemności wjeżdżającym samochodów na to wysypisko. 
Zakupiono 2 samochody, które są wysokiego zgniotu i mieściło się tam około 15 ton 
odpadów,  czyli 20 m3 (w małym samochodzie mieści się 6 ton odpadów) i płacono tam 
820 zł za składowanie odpadów. Natomiast gdy dziś pojedziemy tym samym 
samochodem i zawieziemy odpady do Ścinawki, to wychodzi 2 200 zł, czyli wzrost ceny 
jest niesamowity. Dlatego też licząc bardzo sumiennie, wyszła zwyżka opłat za wywóz 
nieczystości stałych w granicach ponad 40%, ale licząc się z ciężka sytuacją mieszkańców 
proponuje się wprowadzić podwyżki około 20%, gdzie także wliczono kubły, które były do 
tego czasu dzierżawione.  
3/ Teresa Słowińska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że 
komisja na posiedzeniu w dniu 30 grudnia 2009 r. zaopiniowała pozytywnie projekt 
uchwały Rady Miejskiej w sprawie ustalenia górnych stawek za usługi odbierania odpadów 
komunalnych oraz opróżnianie zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości 
ciekłych. 
4/ Jan Malej - Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych - poinformował, że komisja na 
posiedzeniu w dniu 14 grudnia 2009 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady 
Miejskiej w sprawie ustalenia górnych stawek za usługi odbierania odpadów komunalnych 
oraz opróżnianie zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 
5/ Adam Jaśnikowski - radny - pyta, kiedy planuje się otworzenie sortowni śmieci na  
ul. Zamenhofa? 
6/ Kazimierz Sołotwiński - informuje, że jedna sortownia jest w fazie projektu – jest 
złożony projekt do RPO na kwotę 4 300 tys. zł. Projekt ten przeszedł już wstępną selekcję, 
czyli pod względem formalnym wniosek spełnia wszelkie wymogi i został przyjęty. Z tego, 
co wie, trzeba poczekać około pół roku, niczym dalej udałoby się to wszystko finalizować. 
Na dzień dzisiejszy trzeba było zmienić logistykę i zrobić przeładownię z sitem, które 
odsiewa popioły mineralne, czy różnego typu inne substancje. Jest to w fazie 
zdecydowanego rozruchu i wychodzi, że dziennie około 5 ton ulega odsianiu i dzięki temu 
jest zmniejszony strumień odpadów.  
      W związku z tym, że nie było więcej głosów w dyskusji, Przewodniczący przystąpił do 

przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały. 

      Rada w obecności 20 radnych, w głosowaniu jawnym, 20 głosami za, jednogłośnie 
podjęła: 
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Uchwałę Nr LI/444/09 
w sprawie ustalenia górnych stawek za usługi odbierania odpadów komunalnych 
oraz opróżnianie zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych 

- stanowiącą załącznik nr 5 - 
 

5. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
i poprosił Panią Burmistrz o informację dotyczącą tego tematu.  
1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie 
regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Bystrzyca Kłodzka.  
     Poinformowała, że zgodnie z art. 4 ustawy z dnia 13 września 1996 r. do właściwości 
Rady Gminy należy uchwalenie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
gminy, po zasięgnięciu opinii państwowego inspektora sanitarnego. Projekt tej uchwały 
powstał po protokole podkomisji, która została powołana przez Komisję Budżetu  
i Finansów i w związku z tym, że były pewne rozbieżności pomiędzy tym, co proponowała 
podkomisja a tym, co proponowała p. Prezes Zakładu Usług Komunalnych, pozwoliła 
sobie przedstawić jej propozycje. W związku z tym, że podkomisja oraz ZUK doszli do 
porozumienia co do niektórych nieruchomości, więc tych nie będzie omawiać, natomiast 
rozbieżności dotyczyły czterech zapisów, które omówiła szczegółowo.  
     Regulamin określa szczegółowe zasady utrzymania czystości i porządku, w tym: 
a) wymagań w zakresie utrzymania porządku na terenie nieruchomości, 
b) rodzaju i minimalnej pojemności urządzeń przeznaczonych do zbierania odpadów 
    komunalnych na terenie gminy wraz z określeniem norm wytwarzania odpadów 
    komunalnych w ciągu roku, 
c) częstotliwość i sposób pozbywania odpadów, 
d) obowiązki osób utrzymujących zwierzęta domowe. 
2/ Teresa Słowińska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że 
komisja na posiedzeniu w dniu 16 grudnia 2009 r. zaopiniowała pozytywnie projekt 
uchwały Rady Miejskiej w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
Gminy Bystrzyca Kłodzka.   
3/ Jan Malej - Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych - poinformował, że komisja na 
posiedzeniu w dniu 14 grudnia 2009 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady 
Miejskiej w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 
Bystrzyca Kłodzka.   
     W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały.  
     Rada w obecności 20 radnych, w głosowaniu jawnym, 20 głosami za, jednogłośnie 
podjęła:          

Uchwałę Nr LI/445/09 
w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku  

na terenie Gminy Bystrzyca Kłodzka 
- stanowiącą załącznik nr 6 - 

 
 

6. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
i poprosił Panią Burmistrz o informację dotyczącą tego tematu.  
1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie 

przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Gorzanów. 
     Poinformowała, że uchwałą Nr XXXVIII/348/09 Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej  
z dnia 27 lutego 2009 r., gmina Bystrzyca Kłodzka przystąpiła do realizacji regionalnego 
programu pn. „Odnowa Wsi w Województwie Dolnośląskim”. Celem programu jest 
aktywizacja społeczności lokalnych do pracy na rzecz rozwoju swoich miejscowości oraz 
przy wsparciu gminy i Urzędu Marszałkowskiego Województwa Dolnośląskiego poprawa 
jakości życia na terenie miejscowości. 
     W dniu 3 marca 2009 r. Sołectwo Gorzanów uchwałą Zebrania Wiejskiego przystąpiło 
do programu pn. „Odnowa Wsi w Województwie Dolnośląskim”.  
W uchwale wyznaczono skład grupy odnowy wsi Gorzanów oraz lidera grupy odnowy. 
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Grupa odnowy wsi Gorzanów uczestniczyła w cyklu warsztatów szkoleniowych z zakresu 
opracowania sołeckich strategii rozwoju.  
Efektem pracy grupy jest opracowany dokument pn.” Sołecka Strategia Rozwoju wsi 
Gorzanów”. Sołecka Strategia Rozwoju wsi Gorzanów zawiera: analizę zasobów 
miejscowości, analizę SWOT (słabe i mocne strony, szanse i zagrożenia w rozwoju 
miejscowości), analizę potencjału rozwojowego wsi, plan i program odnowy wsi oraz 
program krótkoterminowych działań do zrealizowania przez mieszkańców miejscowości. 
     W dniu 2 grudnia 2009 r. Zebranie Wiejskie Sołectwa Gorzanów podjęło uchwałę  
o przyjęciu i skierowaniu do realizacji Sołeckiej Strategii Rozwoju.  
Kolejnym etapem zgodnie z wytycznymi Urzędu Marszałkowskiego Województwa 
Dolnośląskiego jest przyjęcie strategii przez Radę Miejską w Bystrzycy Kłodzkiej. 
     Sołecka Strategia Rozwoju jest dokumentem otwartym, który ze względu na zmianę 
istotnych uwarunkowań zewnętrznych i wewnętrznych wsi może ulec zmianie.  
Jest to dokument opracowany przez mieszkańców miejscowości. 
2/ Elżbieta Mierzwińska  - Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy 
- poinformowała, że komisja na posiedzeniu w dniu 15 grudnia 2009 r. zaopiniowała 
pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju 
Wsi Gorzanów. 
    W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
    Rada w obecności 20 radnych, w głosowaniu jawnym, 20 głosami za, jednogłośnie  
podjęła: 

Uchwałę Nr LI/446/09 
w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Gorzanów 

- stanowiącą załącznik nr 7 - 
  
 
7. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
i poprosił Panią Burmistrz o informację dotyczącą tego tematu.  
1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie 

przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Wilkanów. 
    Poinformowała, że uchwałą Nr XXXVIII/348/09 Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej  
z dnia 27 lutego 2009 r., gmina Bystrzyca Kłodzka przystąpiła do realizacji regionalnego 
programu pn. „Odnowa Wsi w Województwie Dolnośląskim”.  
Celem programu jest aktywizacja społeczności lokalnych do pracy na rzecz rozwoju 
swoich miejscowości oraz przy wsparciu gminy i Urzędu Marszałkowskiego Województwa 
Dolnośląskiego poprawa jakości życia na terenie miejscowości. 
     W dniu 6 marca 2009 r. Sołectwo Wilkanów uchwałą Zebrania Wiejskiego przystąpiło 
do programu pn. „Odnowa Wsi w Województwie Dolnośląskim”.  
W uchwale wyznaczono skład grupy odnowy wsi Wilkanów oraz lidera grupy odnowy.  
Grupa odnowy wsi Wilkanów uczestniczyła w cyklu warsztatów szkoleniowych z zakresu 
opracowania sołeckich strategii rozwoju. Efektem pracy grupy jest opracowany dokument 
pn.” Sołecka Strategia Rozwoju wsi Wilkanów”. 
     Sołecka Strategia Rozwoju wsi Wilkanów zawiera: analizę zasobów miejscowości, 
analizę SWOT (słabe i mocne strony, szanse i zagrożenia w rozwoju miejscowości), 
analizę potencjału rozwojowego wsi, plan i program odnowy wsi oraz program 
krótkoterminowych działań do zrealizowania przez mieszkańców miejscowości. 
     W dniu 9 grudnia 2009 r. Zebranie Wiejskie Sołectwa Wilkanów podjęło uchwałę  
o przyjęciu i skierowaniu do realizacji Sołeckiej Strategii Rozwoju.  
Kolejnym etapem zgodnie z wytycznymi Urzędu Marszałkowskiego Województwa 
Dolnośląskiego jest przyjęcie strategii przez Radę Miejską w Bystrzycy Kłodzkiej. 
     Sołecka Strategia Rozwoju jest dokumentem otwartym, który ze względu na zmianę 
istotnych uwarunkowań zewnętrznych i wewnętrznych wsi może ulec zmianie. Jest to 
dokument opracowany przez mieszkańców miejscowości. 
2/ Elżbieta Mierzwińska  - Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy 
- poinformowała, że komisja na posiedzeniu w dniu 15 grudnia 2009 r. zaopiniowała 



 15 

pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju 
Wsi Wilkanów. 
    W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
    Rada w obecności 20 radnych, w głosowaniu jawnym, 20 głosami za, jednogłośnie  
podjęła: 

Uchwałę Nr LI/447/09 
w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Wilkanów 

- stanowiącą załącznik nr 8 - 
  
 
8. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
i poprosił Panią Burmistrz o informację dotyczącą tego tematu.  
1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie 

przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Pławnica. 
     Poinformowała, że Uchwałą Nr XXXVIII/348/09 Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej  
z dnia 27 lutego 2009 r., gmina Bystrzyca Kłodzka przystąpiła do realizacji regionalnego 
programu pn. „Odnowa Wsi w Województwie Dolnośląskim”.  
Celem programu jest aktywizacja społeczności lokalnych do pracy na rzecz rozwoju 
swoich miejscowości oraz przy wsparciu gminy i Urzędu Marszałkowskiego Województwa 
Dolnośląskiego poprawa jakości życia na terenie miejscowości. 
     W dniu 27 lutego 2009 r. Sołectwo Pławnica uchwałą Zebrania Wiejskiego przystąpiło 
do programu pn. „Odnowa Wsi w Województwie Dolnośląskim”.  
W uchwale wyznaczono skład grupy odnowy wsi Pławnica oraz lidera grupy odnowy.  
Grupa odnowy wsi Pławnica uczestniczyła w cyklu warsztatów szkoleniowych z zakresu 
opracowania sołeckich strategii rozwoju.  
Efektem pracy grupy jest opracowany dokument pn.” Sołecka Strategia Rozwoju wsi 
Pławnica”.  
     Sołecka Strategia Rozwoju wsi Pławnica zawiera: analizę zasobów miejscowości, 
analizę SWOT (słabe i mocne strony, szanse i zagrożenia w rozwoju miejscowości), 
analizę potencjału rozwojowego wsi, plan i program odnowy wsi oraz program 
krótkoterminowych działań do zrealizowania przez mieszkańców miejscowości. 
     W dniu 14.12.2009 r. Zebranie Wiejskie Sołectwa Pławnica podjęło uchwałę  
o przyjęciu i skierowaniu do realizacji Sołeckiej Strategii Rozwoju.  
Kolejnym etapem zgodnie z wytycznymi Urzędu Marszałkowskiego Województwa 
Dolnośląskiego jest przyjęcie strategii przez Radę Miejską w Bystrzycy Kłodzkiej. 
     Sołecka Strategia Rozwoju jest dokumentem otwartym, który ze względu na zmianę 
istotnych uwarunkowań zewnętrznych i wewnętrznych wsi może ulec zmianie. Jest to 
dokument opracowany przez mieszkańców miejscowości. 
2/ Elżbieta Mierzwińska  - Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy 
- poinformowała, że komisja na posiedzeniu w dniu 15 grudnia 2009 r. zaopiniowała 
pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju 
Wsi Pławnica. 
    W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
    Rada w obecności 19 radnych, w głosowaniu jawnym, 19 głosami za, jednogłośnie  
podjęła: 

Uchwałę Nr LI/448/09 
w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Pławnica  

- stanowiącą załącznik nr 9 - 
  
 
9. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
i poprosił Panią Burmistrz o informację dotyczącą tego tematu.  
1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie 

zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Wilkanów na lata 2007 – 2016. 
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    Poinformowała, że w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007 – 
2013 (PROW 2007 -2013), Osi Priorytetowej 3 – „Jakość życia na obszarach wiejskich 
i różnicowanie gospodarki wiejskiej”, działania 3.4. „Odnowa i rozwój wsi”, gminy mogą 
starać się o uzyskanie dofinansowania na określone w programie inwestycje 
w miejscowościach poniżej 5 tys. mieszkańców.  
Dofinansowanie można otrzymać po spełnieniu warunków określonych w Programie 
Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007 – 2013 oraz szczegółowych przepisów 
wykonawczych. 
     Zgodnie z Rozporządzeniem Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi z dnia 14 lutego 2008 r. 
w sprawie szczegółowych warunków i trybu przyznawania pomocy finansowej 
w ramach działania „Odnowa i rozwój wsi” objętego Programem Rozwoju Obszarów 
Wiejskich na lata 2007 - 2013 warunkiem niezbędnym do aplikowania przez gminy 
o środki finansowe w ramach PROW 2007 – 2013 jest przygotowanie Planu Odnowy 
Miejscowości w trybie konsultacji społecznych, przyjęcie dokumentu przez zebranie 
mieszkańców miejscowości, której Plan dotyczy, a następnie podjęcie przez Radę Miejską 
uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości. 
     Przygotowanie Planu Odnowy Miejscowości ma zintegrować społeczność lokalną, 
pobudzić jej mieszkańców do wspólnego działania na rzecz miejscowości.  
Plan jest dokumentem strategicznym, opracowanym przez mieszkańców miejscowości. 
To właśnie mieszkańcy określają priorytety i kierunki rozwoju swojej miejscowości, 
dokonują inwentaryzacji zasobów służących odnowie, oceniają mocne 
i słabe strony oraz wskazują inwestycje oraz przedsięwzięcia aktywizujące społeczność 
lokalną w okresie co najmniej 7 lat od dnia przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości. 
     Działania wyznaczone do realizacji przez społeczność lokalną muszą wpływać na 
poprawę jakości życia na obszarach wiejskich poprzez zaspokojenie potrzeb społecznych  
i kulturalnych mieszkańców wsi oraz promować obszary wiejskie.  
Mają umożliwiać rozwój tożsamości społeczności wiejskiej, zachowanie dziedzictwa 
kulturowego i specyfiki obszarów wiejskich oraz wpływać na wzrost atrakcyjności 
turystycznej i inwestycyjnej obszarów wiejskich. 
     Gmina występując z wnioskiem o dofinansowanie w ramach PROW 2007-2013, do 
odpowiedniej instytucji wdrażającej jest zobowiązana dołączyć do wniosku wymagane 
zgodnie z rozporządzeniem załączniki miedzy innymi Plan Odnowy Miejscowości, przyjęty 
uchwałą zebrania mieszkańców miejscowości oraz zatwierdzony uchwałą Rady Miejskiej. 
Uchwałą Zebrania Wiejskiego w Wilkanowie w dniu 09 grudnia 2009 r. przyjęto Plan 
Odnowy Miejscowości Wilkanów na lata 2007 - 2016, Gmina Bystrzyca Kłodzka. 
2/ Elżbieta Mierzwińska  - Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy 
- poinformowała, że komisja na posiedzeniu w dniu 15 grudnia 2009 r. zaopiniowała 
pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
Miejscowości Wilkanów na lata 2007 – 2016. 
    W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
    Rada w obecności 20 radnych, w głosowaniu jawnym, 20 głosami za, jednogłośnie  
podjęła: 

Uchwałę Nr LI/449/09 
w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Wilkanów na lata 2007 – 2016 

- stanowiącą załącznik nr 10 - 
  
10. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
i poprosił Panią Burmistrz o informację dotyczącą tego tematu.  
1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie 

zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości  Pławnica na lata 2007 – 2016. 
    Poinformowała, że w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007 – 
2013 (PROW 2007 -2013), Osi Priorytetowej 3 – „Jakość życia na obszarach wiejskich 
i różnicowanie gospodarki wiejskiej”, działania 3.4. „Odnowa i rozwój wsi”, gminy mogą 
starać się o uzyskanie dofinansowania na określone w programie inwestycje 
w miejscowościach poniżej 5 tys. mieszkańców.  
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Dofinansowanie można otrzymać po spełnieniu warunków określonych w Programie 
Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007 – 2013 oraz szczegółowych przepisów 
wykonawczych. 
     Zgodnie z Rozporządzeniem Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi z dnia 14 lutego 2008 r. 
w sprawie szczegółowych warunków i trybu przyznawania pomocy finansowej 
w ramach działania „Odnowa i rozwój wsi” objętego Programem Rozwoju Obszarów 
Wiejskich na lata 2007 - 2013 warunkiem niezbędnym do aplikowania przez gminy 
o środki finansowe w ramach PROW 2007 – 2013 jest przygotowanie Planu Odnowy 
Miejscowości w trybie konsultacji społecznych, przyjęcie dokumentu przez zebranie 
mieszkańców miejscowości, której Plan dotyczy, a następnie podjęcie przez Radę Miejską 
uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości. 
     Przygotowanie Planu Odnowy Miejscowości ma zintegrować społeczność lokalną, 
pobudzić jej mieszkańców do wspólnego działania na rzecz miejscowości.  
Plan jest dokumentem strategicznym, opracowanym przez mieszkańców miejscowości. 
To właśnie mieszkańcy określają priorytety i kierunki rozwoju swojej miejscowości, 
dokonują inwentaryzacji zasobów służących odnowie, oceniają mocne 
i słabe strony oraz wskazują inwestycje oraz przedsięwzięcia aktywizujące społeczność 
lokalną w okresie co najmniej 7 lat od dnia przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości. 
Działania wyznaczone do realizacji przez społeczność lokalną muszą wpływać na 
poprawę jakości życia na obszarach wiejskich poprzez zaspokojenie potrzeb społecznych  
i kulturalnych mieszkańców wsi oraz promować obszary wiejskie.  
Mają umożliwiać rozwój tożsamości społeczności wiejskiej, zachowanie dziedzictwa 
kulturowego i specyfiki obszarów wiejskich oraz wpływać na wzrost atrakcyjności 
turystycznej i inwestycyjnej obszarów wiejskich. 
     Gmina występując z wnioskiem o dofinansowanie w ramach PROW 2007-2013, do 
odpowiedniej instytucji wdrażającej jest zobowiązana dołączyć do wniosku wymagane  
     zgodnie z Rozporządzeniem załączniki miedzy innymi Plan Odnowy Miejscowości, 
przyjęty uchwałą zebrania mieszkańców miejscowości oraz zatwierdzony uchwałą Rady 
Miejskiej. Uchwałą Zebrania Wiejskiego w Pławnicy w dniu 14 grudnia 2009 r., przyjęto 
Plan Odnowy Miejscowości Pławnica na lata 2007 - 2016, Gmina Bystrzyca Kłodzka. 
2/ Elżbieta Mierzwińska  - Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy 
- poinformowała, że komisja na posiedzeniu w dniu 15 grudnia 2009 r. zaopiniowała 
pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
Miejscowości Pławnica na lata 2007 – 2016. 
    W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
    Rada w obecności 20 radnych, w głosowaniu jawnym, 18 głosami za, przy 2 
wstrzymujących się podjęła: 

Uchwałę Nr LI/450/09 
w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Pławnica na lata 2007– 2016 

- stanowiącą załącznik nr 11 - 
  
11. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
i poprosił Panią Burmistrz o informację dotyczącą tego tematu.  
1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt uchwały Rady Miejskiej o zmianie 
uchwały w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność 
Gminy Bystrzyca Kłodzka. Poinformowała, że ze względu na dużą ilość składanych 
wniosków, duże zainteresowanie kupnem lokali mieszkalnych przez najemców przy 
zastosowaniu bonifikat z roku 2009 koniecznym wydaje się podjęcie uchwały w której 
przedłuża się termin składania wniosków przy zastosowaniu bonifikat obowiązujących  
w roku 2009 do dnia 31 grudnia 2010r.  
     Ze względu na stan i kondycje substancji mieszkaniowej podjęcie uchwały jest 
zasadne.  

2/ Teresa Słowińska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że 
komisja na posiedzeniu w dniu 30 grudnia 2009 r. zaopiniowała pozytywnie projekt 
uchwały Rady Miejskiej o zmianie uchwały w sprawie zasad gospodarowania 
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nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Bystrzyca Kłodzka.  
     W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały.  
     Rada w obecności 20 radnych, w głosowaniu jawnym, 20 głosami za, jednogłośnie 
podjęła:          

Uchwałę Nr LI/451/09 
w sprawie o zmianie uchwały w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami  

         stanowiącymi własność Gminy Bystrzyca Kłodzka 
- stanowiącą załącznik nr 12 - 

 
Ad 5.    
Przewodniczący przystąpił  do realizacji punktu dotyczącego „Informacji Burmistrza”. 
Renata Surma - Burmistrz - poinformowała, że w związku z tym, iż okres między sesjami, 
był to okres świąteczny, poza spotkaniami wigilijnymi i noworocznymi, odbyło się jedno 
ważne spotkanie. Chodzi tu o wypracowanie koncepcji ruchu dla miejscowości Gorzanów. 
W związku z tym, że droga powiatowa, która przebiega przy obiekcie sakralnym  
w Gorzanowie jest już w fatalnym stanie, a przejeżdżają tamtędy samochody o wysokim 
tonażu, dlatego też odbyło się spotkanie z właścicielami dwóch działek w Gorzanowie, aby 
załatwić sprawę polubownie, co pozwoliłoby na opracowanie nowej koncepcji ruchu w tej 
części miejscowości. Ze strony właścicieli działek jest przychylność, mając na uwadze 
albo zamianę gruntów, albo wycenę ich działek i oddanie ekwiwalentu pieniężnego, gmina 
mogłaby się stać właścicielem tych działek i mogłaby przystąpić do opracowania 
stosownych dokumentów. Następne spotkanie z tymi właścicielami działek planowane jest 
na 4 stycznia 2010 r., a więc na następnej sesji poinformuje, jaki jest ciąg dalszy tej 
sprawy.   
 
Ad 6. 
1/ Przewodniczący przystąpił do realizacji  punktu „Zapytania radnych”.  
2/ Bogdan Krynicki - radny - przypomniał koncepcję sprzed trzydziestu lat, aby 
wyprowadzić ruch od pałacu po skosie. Minęły lata, możliwości multum do pozyskania 
pieniędzy i trzeba było trzydziestu lat, aby rozwiązać ten problem. Akurat wtedy Gmina nie 
miała z tym nic wspólnego, gdyż nie godzili się na to właściciele, więc dobrze, że w końcu 
ten „straszny” kawałek drogi w Gorzanowie będzie zrobiony.  
3/ Joanna Wilewska - radna - zadała pytanie pani Burmistrz, ilu mieszkańców jutro będzie 
liczyła Gmina Bystrzyca Kłodzka? 
4/ Renata Surma - Burmistrz - poinformowała, że nie wie ilu jutro mieszkańców będzie 
liczyła gmina, natomiast ma informację, że na dzień 17/18 grudnia 2009 r. gmina liczyła 
19 880 mieszkańców oraz dodatkowo 405 mieszkańców zameldowanych tymczasowo. 
Teraz jest pytanie, czy te osoby zechcą być zameldowane na pobyt stały, czy może tylko 
część, czy 31 grudnia br.  będziemy mieli 20 001 mieszkańca czy na przykład 19 999. Na 
dzień dzisiejszy nie jest w stanie odpowiedzieć dokładnie na to pytanie pani radnej, 
dopiero więcej informacji może podać 4 stycznia 2010 r. 
5/ Bogdan Krynicki - radny - odnośnie tematu ilości mieszkańców żartobliwie 
przypomina, że pan Mieczysław Kamiński zobowiązał się do zwiększenia liczby 
mieszkańców, aby było ponad 20 000, tak więc jeśli będą pretensje, to wiemy do kogo je 
kierować.  
 
Ad 7.  
    Przewodniczący w punkcie dotyczącym „Informacji Przewodniczącego Rady”. 
poinformował, że do Biura Rady wpływają pisma wymagające opinii i te są kierowane od 
razu do rozpatrzenia przez komisje stałe.  
Poza tym wpłynął wniosek od Państwa Cepielik dotyczący uchylenia uchwały podjętej w 
dniu 18 grudnia o uznaniu skargi na kierownika ZBK za bezzasadną. Wniosek ten kieruje 
do Komisji Rewizyjnej celem wypracowania opinii. 
Poinformował również, że następna sesja będzie pod koniec stycznia, na której będą 
zatwierdzone plany pracy komisji, dlatego prosi przewodniczących komisji stałych o 
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zaproponowanie planów pracy najpóźniej do 22 stycznia. Druki oświadczeń majątkowych 
za rok 2009 będą w styczniu włożone do przegródek, a do oświadczenia dołączamy 
formularz PIT złożony w Urzędzie Skarbowym. 
 
Ad 8. 
1/ Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego punktu „Sprawy różne i wolne    
wnioski”.  
2/ Jan Szkwarek - radny - sugeruje, aby p. Burmistrz wymieniła wszystkich inspektorów 
nadzoru, którzy nadzorują wszystkie prace budowlane prowadzone przez UMiG, jak 
również w jednostkach podległych. Uważa, że są inspektorzy nadzoru, którzy biorą tylko 
za darmo pieniądze i tu podał przykład wykonywania prac remontowych w Pławnicy. 
Można również pomyśleć nad projektantami sieci kanalizacyjnych, bo wiemy jak długo 
trwało przygotowanie dokumentacji na Długopole-Zdrój i sądzi, że będzie podobnie ze 
Starym Osiedlem. Porusza sprawę wykonanej drogi w Pławnicy, i mówi, że mogłaby być 
pół metra szersza, ale tak została zaprojektowana przez projektanta.  
3/ Adam Jaśnikowski - radny - poinformował, że z dniem 1 lutego 2010 roku rezygnuje z 
funkcji radnego Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej. Powodem rezygnacji są liczne 
dodatkowe obowiązki w jego pracy, liczne wyjazdy zagraniczne w pierwszej połowie 2010 
roku. Kolejną osobą, która wejdzie w jego miejsce będzie pan Antoni Scelina. Nie 
wycofuje się z życia społecznego i politycznego naszej gminy oraz życzy wszystkim 
obecnym wszystkiego najlepszego z okazji Nowego Roku. Podziękował tez za 
współpracę.  
4/ Przewodniczący - uważa, że smutną informację przekazał nam radny p. Jaśnikowski, 
bo mimo wszystko aktywnie pracował w radzie i jednocześnie informuje go, że musi złożyć 
pisemną rezygnację z mandatu radnego. 
5/ Andrzej Wziątek - radny - odnośnie sformułowania przez p. Kamińskiego stwierdzenia, 
że „radni się tym nie interesują”, mówi, że nie życzy sobie tego typu sformułowań, gdyż 
jest to obrazą dla radnych i pani burmistrz. Prosi także, aby nie używał języka 
antagonizmów czy też języka nie licującego z nauczycielem bądź byłym burmistrzem. 
Zwraca się z prośbą o zmianę stylu wypowiedzi, bo uważa, że to nie przystoi, aby były 
burmistrz, człowiek z wyższym wykształceniem tak się zachowywał.  
Na zakończenie przeprosił za nieco emocjonalny sposób wyrażania swoich myśli, ale 
uważa, że nie po to tu jesteśmy, aby się wzajemnie obrażać. P. Kamiński wielokrotnie 
podkreślał, że kocha Bystrzycę i zrobi dla niej wszystko, więc jeśli tak naprawdę jest, to 
prosi, aby w swoich wystąpieniach szanował też innych. Rozumie prawo opozycji, prawo 
byłego burmistrza, ale zachowanie p. Kamińskiego jest niedopuszczalne. Prosi porównać 
zachowanie p. Kamińskiego z zachowaniem p. Krynickiego – również byłego burmistrza, 
który subtelnie, merytorycznie w wielu sprawach zabiera głos i nikogo nie obraża.  
Uważa, że gdyby nie kontestowanie p. Kamińskiego i „napuszczanie” radnych poprzedniej 
kadencji, to „Gulijówka” byłaby zrobiona za pół ceny i inne sprawy również.  
6/ Mieczysław Kamiński - odnośnie wypowiedzi p. Wziątka informuje, że w przyszłym 
roku jego wypowiedzi będą bardziej merytoryczne, bardziej gorące i żywe dyskusje, bo 
będzie to rok wyborczy. Wybory trwają przez cztery lata i jest aktywnym mieszkańcem 
gminy i samorządowcem oraz Przewodniczącym Bystrzyckiego Forum Samorządowego 
ma prawo a nawet obowiązek mówić w imieniu mieszkańców oraz w imieniu swoim 
własnym. Chciał zrobić dzisiaj p. Burmistrz niespodziankę, ale się nie udało i zrobi to kiedy 
indziej, że przyprowadzi na sesję 50 osób i powie, że to są członkowie Bystrzyckiego 
Forum Samorządowego, bo kiedyś zadała mu pytanie kto należy do tego forum. 
Oświadczył, że nie jest sam, ale jest grupa mieszkańców, która ma takie samo stanowisko 
jak on. Mówi, że przychodzi na posiedzenia komisji czy sesje, aby posłuchać dyskusji 
wypowiedzi radnych, stąd uważa, że radni nie interesują się sprawami. Dodał też, że 
mieszkańcy gminy są bardzo zbulwersowani podwyżkami za wodę i ścieki. Poruszył też 
sprawę informowania mieszkańców poprzez Biuletyn Bystrzycki. Mówi, że jeżeli gmina ma 
obowiązek przedstawić projekt budżetu, to niech przedstawi go w pełnej wersji. Zwracając 
się do p. Wziątka mówi, że szanuje jego sprawy związane z zamiłowaniem do Bystrzycy 
Kłodzkiej, ale uważa, że żenujące jest, kiedy w artykule pt. „Ratujemy zabytki” wymienia 
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się figurkę drewnianą, malowidło ścienne oraz kielich… i to jest koniec udziału gminy w 
ratowaniu zabytków. Uważa też, że połowa Biuletynu Bystrzyckiego jest nieprzydatna 
nikomu i tu porusza monologi p. Górnika, które uważa za żenujące. Następne uwagi 
zgłasza do wykonania budżetu za rok 2009 i porusza tu temat parkingu w Międzygórzu, 
gdzie jest tylko 35 miejsc w tym dla inwalidów za kwotę 514 tys. 259 zł. Mówi, że to 
niegospodarność. Kolejna sprawa, to remont ratusza i uważa, że za dużą kwotę 
przeznaczono na ten cel. Przy wydatkach niewygasających odnosi się do inwestycji. 
Stwierdził, że przy nowo powstałych drogach powinny być wykonywane tzw. mijanki. 
Kieruje pytanie do pani Burmistrz czy pan radny Dariusz Krzemiński bądź jego żona 
otrzymali na powiększenie lokalu mieszkalnego, lokal użytkowy przy ul. Kościelnej 27? 
7/ Renata Surma - Burmistrz - mówi, że lokal został sprzedany. 
8/ Roman Bogdał - radny - poinformował, że proponowany parking po prawej stronie przy 
wjeździe do Międzygórza byłby usytuowany na terenie gminy Międzylesie. Kanalizacja 
byłaby gotowa gdyby nie protest jednej pani, która nie chciała się zgodzić, aby ona 
przebiegała przez jej działkę. Sala gimnastyczna przy gimnazjum w Wilkanowie.  
W 2002 r. zostały wylane fundamenty o wymiarach 12 m x 9 m, a najmniejsze boisko do 
gry sportowej ma mieć wymiary 18 m x 9 m, to nie byłaby nawet sala do gry w tenisa 
stołowego. 
9/ Andrzej Wziątek - radny - w nawiązaniu do wypowiedzi p. Kamińskiego mówi, że jest 
niekonsekwentny i porusza tu temat p. Górnika, którego artykuł zamieszczono z jego 
inspiracji. Pan Górniak ma przeogromne archiwa dotyczące Bystrzycy Kłodzkiej i robi on 
wszystko, żeby je przekazano do Bystrzycy Kłodzkiej. Poza tym wiele osób z tych 
materiałów korzysta, dzwonią do niego i proszą o informacje. Pan Kamiński kontestował 
również figurkę drewnianą, że nie napisał, z jakiej wioski pochodzi. Zrobił to specjalnie, 
żeby nie ułatwiać złodziejom roboty. Dziwi się, że p. Kamiński jest tak aktywny, a nie 
angażuje się np. w zabytki i nikt do niego się w tej sprawie nie zwraca.  
10/ Grażyna Wdowiak - Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej - odnośnie certyfikatu 
mówi, że otrzymano go dlatego, iż p. Burmistrz organizuje roboty publiczne dla tych, którzy 
mają zadłużenia alimentacyjne – mogą pracować i w ten sposób ściąga się z nich 
zadłużenia.  
11/ Bogdan Krynicki - radny - stwierdza, że Biuletyn Bystrzycki powinien dotyczyć tylko 
spraw Rady i Urzędu. Powinno się unikać wszelkich polemik. Wszelkie inne informacje np. 
historyczne, powinny być jako suplement do biuletynu.  
 
Wnioski z sesji: 
Sekretarz sesji poinformował, że nie wpłynął do niego żaden wniosek: 
 
Ad 9. Zamknięcie obrad 
      Wobec wyczerpania porządku obrad - Przewodniczący podziękował sekretarzowi sesji 
za pełnienie odpowiedzialnego obowiązku oraz radnym za czynny udział, a zarazem złożył 
życzenia noworoczne dla wszystkich obecnych na sali i  z a m k n ą ł    o b r a d y  
pięćdziesiątej pierwszej sesji Rady Miejskiej V kadencji w Bystrzycy Kłodzkiej  
o godz. 13.00 
 
 
Protokołowała: Wioletta Regulska 
 
 
 
 
 
 
 
 


